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Plats: Södra Berget, Stadsberget 1, Sundsvall 

 

 
08.30 – 09.45 Fika finns tillgängligt utanför kongressalen 

 Avprickning sker vid kongressbyråerna vid entrén 

09.00 Distriktsstyrelsen sammanträder,  

10.00 Kongressens öppnande (dagordningens punkter 1, 2, 3, 4, 5, och 6) 

 
10.35 Gästerna har ordet (dagordningens punkt 7) 

 

11.45  Kongressförhandlingar, (dagordningens punkter 8, 9, 10, 11, 12, 13,14)  

 
12.30 Lunch 

13.30 Fastställande av valprogram, (dagordningens punkt 15) 

 
 
16.00 Kaffe och smörgås 

16.30  Fastställande av valsedlar inför 2018 års val, (fastställande av valsedlar till 

riksdag och region p 16-17)  
 
17.30 ca Kongressen avslutar dagens förhandlingar och ajournerar sig 
 
19.00 Kongress middag 
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Ev justeringar av röstlängden sker i kongressbyrån senast 08.00 av 
arbetarekommunens ansvarige 
 

08.30  Kongressen återupptas 

Motionsbehandling (dagordningens punkt 18) 

 
 

10.00 Kaffe 
 
 
10.30 Motionsbehandling forts, (dagordningens punkt 18) 

  

12.00 Lunch 

13.00 forts Motionsbehandling 
 
 Kongressförhandlingar, (dagordningens punkter 19, 20, 21, 22)  

 
15.00 Kaffe  

 Ev fortsatta Kongressförhandlingar 

Programmet är ett ramprogram och uppskattade tider för kongressen. 
Förhandlingarna pågår till och med punkt 22 på dagordningen är avhandlad. 
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Kongressombud skall för att få avvika från pågående kongressförhandlingar göra 

framställan därom ska prövas av kongressens presidium. Ev avvikelser från kongressen 

ska föras till protokollet. 

1. Yttrande- och förslagsrätt har ombud, distriktsstyrelsen och dess 
försteombudsman, av partistyrelsen utsedd representant, de socialdemokratiska 
riksdagsledamöterna inom distriktsområdet, en föredragande revisor, samt en 
representant för landstingsgruppen. Endast de av arbetarekommunerna utsedda 
ombud har rösträtt. 

2. Ordet begärs skriftligt 
3. Alla inlägg görs från talarstolen. Förslag skall för att kunna upptas till behandling 

vara skriftligt avfattat.  
4. Förslagsreglerna är att ändringar inte kan göras i motionernas texter eller att-

satser. Ombuden kan inte heller föreslå ändringar i distriktsstyrelsens 
motionsutlåtanden. Yrkanden ställs i form av bifall eller avslag till attsatserna i 
motionerna alternativt att anse motionen besvarad. I dokument som föreläggs 
kongressen kan förslag läggas om bifall och avslag, men även strykningar, tillägg 
och ändringar i texten. 

5. Kongressen använder principen varvade talarlistor för att uppnå jämn 
könsfördelning i debatten.  

6. Talartiden för distriktsstyrelsens föredragande och motionär begränsas till fyra 

(4) minuter i sina inledande anföranden, övriga inlägg begränsas till två (2) 

minuter. Kongressen kan besluta om ytterligare tidsbegränsning eller sträck i 

debatten på förslag av ordföranden, kongressens ombud och distriktsstyrelsen. 

7. Önskar tjänstgörande ordförande delta i debatten, ska hen överlåta platsen åt 

någon av de andra ordförandena. 

8. Omröstningar avgörs genom öppenomröstning, förutom vid personval, då detta 

sker med slutna valsedlar om någon så begär. När rösträkning begärs sker detta i 

första hand genom en provomröstning med handuppräckning med röstkort och 

först därefter sker en rösträkning genom handuppräckning med röstkort. 

9. Reservationer ska avges skriftligt innan mötet avslutas. Anmälan om reservation 

ska göras i omedelbart i anslutning till beslut. 
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1. Kongressens öppnande 

2. Beslut om kongressens offentlighet 

3. Fastställande av dag- och arbetsordning 

4. Godkännande av kallelse i behörig tid till kongressen 

5. Ombudsupprop 

6. Val av presidium; 

  a) Två ordförande 

 b) Två sekreterare 

 c) Två protokolljusterare 

 d) Fyra rösträknare 

 e) Sju ledamöter i redaktionskommittén 

 

7.  Gästerna har ordet  

8. Styrelsens berättelse 

9. Årsredovisning 

10. Revisorernas berättelse 

11. Fastställande av balans och resultat 

12. Beslut om ansvarsfrihet 

13. Rapporter 

  a) Riksdagsgruppen 

  b) Landstingsgruppen 

  c) S-kvinnor i Västernorrland 

  d) SSU Västernorrland 

  e) HBT-S Västernorrland 

  f) Tidnings AB Nya Norrland/Dagbladet 11. 

   

14. Distriktsstyrelsens förslag 

           a) Arvode 2019 

           b) Extern revisor 

 c) Kansliavgifter   

 d) Organisationsavgift 

 e) Förtroenderådet 2018  

 

15  Fastställande av valprogram 

 16. Fastställande av valsedel för Riksdagen, mandatperioden 2018-2022 
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 17. Fastställande av valsedlar för Landstinget/Regionen, mandatperioden 

2018-2022 

a) Två första namn på samtliga fyra listor 

b) Listområde Sundsvall – Ånge  

c) Listområde Sundsvall – Timrå  

d) Listområde Härnösand – Kramfors – Sollefteå  

e) Listområde Örnsköldsvik  

  

18.  Behandling av motioner    

 

19. Val      

  Uppdrag:   Mandattid: 

 a) Ordförande   2 år 

 b) Fackligledare   2 år  

 c) 6 styrelseledamöter  2 år 

 d) 1 styrelseledamot fyllnadsval 1 år  

 e) 6 ledamöter i VU  2 år 

 f) 3 revisorer 

  varav en särskild granskare av 

  regionens partistöd  1 år 

 g) 3 revisorsersättare  1 år 

 h) 4 ombud till ABF  1 år 

 i) Fyllnadsval ordförande politiska valberedningen 

  t o m distriktskongressen 2021 

  j) 7 ledamöter i valberedningen,  

 varav en sammankallande  1 år 

   

20.     Beslut om tid och plats för 2020 års distriktskongress 

21. Avtackning 

22.     Kongressen avslutas  
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  9 (42) 

Eva Sonidsson, Kramfors, vald t.o.m. årskongressen 2018 

Jim Sundelin, Örnsköldsvik, vald t.o.m. årskongressen 2018 

Kristoffer Park, Örnsköldsvik, vald t.o.m. årskongressen 2019 

Valda t.o.m. årskongressen 2018: 

Sara Nylund Härnösand 

Stefan Dalin Timrå 

Anna-Belle Strömberg Örnsköldsvik 

Jan Filipsson Ånge 

Roger Johansson Sundsvall 

Elisabet Lassen Sollefteå 

 

Valda t.o.m. årskongressen 2019: 

Anette Lövgren Ånge 

Jan Sahlén Kramfors 

Bodil Hansson Sundsvall 

Åsa Sjödén Sollefteå 

Fred Nilsson Härnösand 

Lars-Erik Byström Timrå 

Eva Sonidsson, Kramfors  

Jan Filipsson Ånge 

Stefan Dalin Timrå 

Bodil Hansson Sundsvall 

Elisabet Lassen Sollefteå 

Anna-Belle Strömberg Örnsköldsvik 

Fred Nilsson Härnösand 
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Styrelsen har under året haft tolv protokollförda möten. 

VU har haft nio protokollförda möten 

Katarina Nylén, Örnsköldsvik 

Åke Forsberg, Örnsköldsvik 

Jan Sundvall, Sundsvall 

Mats Höglund, Härnösand 

Sven Åhlin, Kramfors 

Sonja Martinsson, Ånge 

 

Kristoffer Park, Örnsköldsvik 

Jan Lahti, Sundsvall 

Ulrika Karlsson, Örnsköldsvik 

Eva Mörk Månsson, Ånge 

 

Sten-Ove Danielsson, Ånge 

Mari Eliasson, Timrå  

Lisa Lööf, Sundsvall  

Nils-Gunnar Mohlin, Sollefteå  

Kristin Ögren, Örnsköldsvik,  

Maud Byqvist, Härnösand 

Malin Svanholm, Kramfors,  
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Eva Sonidsson, Kramfors, Fred Nilsson, ersättare VU 

Malin Svanholm, Kramfors   Peter Hedberg, Kramfors  

Sten-Ove Danielsson, Ånge   Jan Filipsson, Ånge 

Stefan Dalin, Timrå   Mari Eliasson, Timrå 

Roger Johansson, Sundsvall   Niklas Säwén, Sundsvall 

Elisabet Lassen, Sollefteå   Curt Noppa, Sollefteå 

Glenn Nordlund, Örnsköldsvik  Elvy Söderström, Örnsköldsvik 

Maud Byquist, Härnösand    Monica Fahlén, Härnösand 

Jim Sundelin, Örnsköldsvik, Facklig ledare Anette Lövgren, Ånge  

Anna-Karin Sjölund, Landstingsgruppen  Hans Backlund, Sundsvall 

Bodil Hansson, Sundsvall, VU Anna-Belle Strömberg, 

Örnsköldsvik, VU  

Fram till partikongressen: 

Roger Johansson är ersättare i partistyrelsen 

Elvy Söderström är ledamot av partistyrelsens verkställande utskott 

Efter partikongressen: 

Eva Sonidsson ersättare i partistyrelsen 

Bodil Hansson ersättare av partistyrelsens verkställande utskott 

Personal som arbetat vid distriktsexpeditionen under året har varit: 

Stefan Wikén 

Paulina Granberg t.om. 2017-07-01. Albert Ohlin fr.om. 2017-10-01 

Linda Saltin fr.om. 2017-10-01 
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Christina Nordenö fr.om 2017-10-01 

Torbjörn Lundin  

Anita Adolfsson  
Ingalill Graff  

 

  
2012 2013 2014 2015 2016 2017 

Härnösand 339 395 500 488 487 394 

Kramfors 545 575 607 631 637 573 

Sollefteå 626 566 535 571 583 450 

Sundsvall 1195 1199 1313 1273 1302 1187 

Timrå  424 381 372 343 334 300 

Ånge  346 346 363 349 344 339 

Örnsköldsvik 1199 1156 1199 1136 1128 1010 

Västernorrlands 

PD 

4674 4618 4889 4791 4815 4253 

 

Medlemsutvecklingen 2017 är redovisade utifrån aktiva partimedlemskap. Aktiva 

partimedlemskap är betalande + medlemmar som är registrerade men ej betalande. Det 

går att vara registrerad medlem ett år innan före betalning och ett år efter betalning. 

Bytet av medlemssystem i maj 2016 innebär även under 2017 en osäkerhet kring de 

siffror som systemet ger. Det har lagts ner mycket tid för att få det nya 

medlemssystemet att fungera. Ännu återstår delar i systemet att åtgärda. 

 

Distriktskongressen 2017 genomfördes i Härnösand på Parkaden Konferenscenter. 

Kongressen inleddes med ett mycket uppskattat kulturinslag av föreningen Fem-i-Tolv:s 

barnkör.   

 

Välkomstanförande hölls av Distriktsordförande Eva Sonidsson. Från partistyrelsen 

medverkade landsbygdsminister Sven-Erik Bucht.  
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Övriga gäster som äntrade talarstolen var Stiven Wiklund LO, Madeleine Vigren 

förbundssekreterare HBT-S samt Mathias Hansson SSU.  

Kongressen som var offentlig och bestod av 175 röstberättigade ombud, 11 ledamöter 

från distriktsstyrelsen, två revisorer samt 4 riksdagsledamöter   

Kongressen behandlade 21 motioner. 

 

Ombudsfördelning: 

Härnösands arbetarekommun 19 ombud av 19  

Kramfors arbetarekommun  24 ombud av 24 

Sollefteå arbetarekommun   22 ombud av 22 

Sundsvalls arbetarekommun  41 ombud av 41 

Timrå arbetarekommun   15 ombud av 15 

Ånge arbetarekommun   15 ombud av 15 

Örnsköldsviks arbetarekommun 39 ombud av 39 

   175 ombud av 175 

 

första motionen som 
behandlades)

Motionär: Thomas Wahlström, LO 

DS föredragande: Bodil Hansson 

DS förslag till beslut: att bifalla första attsatsen och att avslå andra attsatsen 

 

I motionen föreslås  

1. att man ser över hur man skulle kunna ge medlemmar en löpande återkoppling 

på dom motioner som blir bifallen och 

2. att man ser över hur man skulle kunna ge medlemmar en löpande återkoppling 

på dom motioner som blir besvarad. 

 

Distriktskongressen beslutar i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att bifalla motionens första att-sats och 

att avslå motionens andra att-sats 

 

att distriktsstyrelsen fastställer förslaget till arbetsplan för hanteringen av bifallna 

motioner/motions-attsatser 

att distriktsstyrelsen fastställer tider för hantering av bifallna motioner för 2017/2018 
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Distriktsstyrelsen fastställde den 8 maj en arbetsplan utifrån de beslut som 
distriktskongressen fattade om återredovisning kring bifallna motioner och att-satser. 
Arbetet med återredovisningen följer den arbetsplanen. 
 
Distriktsstyrelsen beslutade: 
Vid distriktsstyrelsens första sammanträde efter distriktskongress, pekar 
distriktsstyrelsen ut den/de som är ansvariga för att hantera respektive bifallen 
motioner/motions-attsatser. Distriktsstyrelsen fastställer i samband med detta en tidplan 
för hur hanteringen av de bifallna motionerna ska redovisas till distriktsstyrelsen och 
utifrån det återkopplas till motionären.  
 
Expeditionen meddelar de som utpekats som ansvarig för hanteringen för respektive 
motion/motion-attsats att de är ansvariga och hur tidplanen för återredovisning ser ut. 
Expeditionen meddelar respektive motionär att distriktsstyrelsen vem/vilka som fått 
ansvar för hanteringen av motioner/motions-attsatser och hur tidplanen förhanteringen 
ser ut. 
 
Vid distriktsstyrelsens möte inför förtroenderådet sker en avstämning av hur bifallna 
motioner/motions-attsatser har hanterats fram till detta möte. Denna redovisning ligger 
till grund för en sammanställning som skickas ut med handlingarna till förtroenderådet. 
Vid förtroenderådet ges möjlighet att ställa kompletterande frågor utifrån redovisningen. 
 
Expeditionen delger respektive motionär redovisningen för hanteringen av de 
behandlade motionerna. 
 
I början av januari sker en slutlig redovisning från de som haft ansvar att hantera 
bifallna motioner till distriktsexpeditionen. Expeditionen sammanställer detta som en 
del i verksamhetsberättelsen inför distriktskongressen.  
 
Expeditionen delger respektive motionär redovisningen för hanteringen av de 
behandlade motionerna. 
 
Handlingarna till distriktskongressen är tillgängliga för ombud och arbetarekommuner 
senast en månad före distriktskongressen. 
 
Distriktskongressen behandlar distriktsstyrelsens verksamhetsberättelse som inkluderar 
redovisning av hur bifallna motioner/motions-attsatser har hanterats. 
 

Motionär: Sundsvalls Arbetarekommuns styrelse genom Niklas Säwén och Peder Björk 

DS föredragande: Sara Nylund 

DS förslag till beslut: Att bifalla motionen 
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I motionen föreslås 

1. att enskilda kommuners och eller regionens förmåga till medfinansiering inte ska 

avgöra ett projekts genomförande och 

2. att kommunal och regional medfinansiering eller brukaravgifter ska så långt som 

möjligt undvikas i infrastrukturprojekt och 

3. att staten ökar resurserna för vägunderhåll och att en rättvisare fördelning av 

medlen införs och 

4. att socialdemokraterna ska arbeta för att järnvägsunderhållet återförs i 

Trafikverkets regi inom den kommande mandatperioden. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen  

att  bifalla motionen 

 

Distriktskongressen beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att  bifalla motionen. 

 

att överlämna motionen till våra Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

 

Att-sats Nr1: Att enskilda kommuners och/eller regioners förmåga till medfinansiering 

inte ska avgöra ett projekts genomförande 

Åtgärdade genom motion under AMT 2017 samt i dialog med Näringsdepartementet  

 

Att-sats Nr2: Att kommunal och regional medfinansiering eller brukaravgifter ska så 

långt som möjligt undvikas i infrastrukturprojekt   

Åtgärdade genom motion under AMT 2017 samt i dialog med Näringsdepartementet  

 

Att-sats Nr3: Att staten ökar resurserna för vägunderhåll och att en rättvisare 

fördelning av medlen införs 

Åtgärdade genom motion under AMT 2017 samt i dialog med Näringsdepartementet  

 

Att socialdemokraterna ska arbeta för att järnvägsunderhållet återförs i Trafikverkets 

regi inom den kommande mandatperioden. 

Åtgärdade genom motion under AMT 2017 samt i dialog med Näringsdepartementet  
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Motionär: Liss Jonasson 

DS föredragande: Stefan Dalin 

DS förslag till beslut: att bifalla första och andra att-satserna samt att anse tredje att-

satsen besvarad. 

 

I motionen föreslås  

att partidistriktet arbetar för en nationell strategi för ökat byggande i träbaserade 

material, och 

att ett premieringssystem för företag som aktivt bidrar till klimatsmart skogsindustri 

samt 

att en innovationsfond för nya användningsområden inom skogsförädlingen inrättas.  

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen  

att  bifalla första attsatsen och 

att bifalla andra attsatsen och 

att tredje att-satsen besvaras. 

 

Distriktskongressen beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att  bifalla första attsatsen och 

att  bifalla andra attsatsen och 

att besvara tredje attsatsen 

 

att överlämna motionen till vår Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

 

Att-sats 1; att Västernorrlands socialdemokratiska partidistrikt arbetar för en nationell 

strategi för ökat byggande i träbaserade material 

Åtgärdad genom motion under AMT 2017 om ökat Trähusbyggande 

 

Att-sats 2; att Västernorrlands socialdemokratiska partidistrikt arbetar för ett 

premieringssystem för företag som aktivt bidrar till en klimatsmart skogsindustri 

Åtgärd genom dialog med Näringsdepartementet och Miljödepartementet verkat för 

regeringens position i förhandlingarna om ett nytt EU-ETS-avtal och inom ramen för  

EU:s statsstödsregler 
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Motionär: Liss Jonasson 

DS föredragande: Fred Nilsson 

DS förslag till beslut: att avslå motionen 

 

I motionen föreslås  

att Västernorrlands Partidistrikt Socialdemokraterna ställer sig bakom samt driver en 

utredning gällande möjligheterna att införa ett återbäringssystem, i likhet med norsk 

modell, för de regionala områden där förnyelsebar energiutvinning sker. 

 

Distriktskongressen beslutar i enlighet med rösträkningens resultat 

att  bifalla motionen. 

att överlämna motionen till vår Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

att distriktsstyrelsen tolkar motionen som att partidistriktet ska driva kravet på en 

utredning. 

Att-sats; att Västernorrlands socialdemokratiska partidistrikt ställer sig bakom samt 

driver en utredning gällande möjligheterna att införa ett återbäringssystem, i likhet med 

norsk modell, för de regionala områden där förnyelsebar energiutvinning sker.  

Åtgärd 1; frågan bevakas genom representation (Ingemar N) i den statliga utredningen 

om kostnadsutjämningen. 

Åtgärd 2; (S) position fastlagd via Energiöverenskommelsen.  

Inget ”motionsutrymme” inom riksdagsgruppen 

Förslag; att frågan blir föremål för motion till kommande partikongress, förändring av 

(S) position krävs, detta görs på partikongress, inte i riksdagsgruppen. 

 

Motionär: Sundsvalls Arbetarekommuns styrelse genom Peder Björk och Niklas Säwén 

DS föredragande: Jasenko Omanovic 

DS förslag till beslut: att bifalla motionen 

 

I motionen föreslås  

1. att de utlovade kompensatoriska åtgärderna för skogsindustrin, bl a i form av 

investeringar i tjälsäkring och bärighet av vägar är en förutsättning för ett 

införande av vägslitageavgiften och  



  18 (42) 

2. att de intäkter som en vägslitageavgift innebär går till att öka investeringar och 

underhåll av vägar och järnvägar och 

3. att förutsättningarna för längre och tyngre fordon skyndsamt genomförs som en 

klimatåtgärd. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen  

att  bifalla motionen  

 

Distriktskongressen beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att bifalla motionen. 

att överlämna motionen till vår Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

 

Att-sats 1 Att de utlovade kompensatoriska åtgärderna för skogsindustrin, bl.a. i form 
av investeringar i tjälsäkring och bärighet av vägar är en förutsättning för ett införande 
av vägslitageavgiften 
Att-sats 2 Att de intäkter som en vägslitageavgift innebär går till att öka investeringar 
och underhåll av vägar och järnvägar  
Åtgärdad genom att dessa attsatser är inte längre aktuella eftersom regeringen har 
tagit tillbaka förslaget om vägslitageavgiften. 
 
Att-sats 3 Att förutsättningarna för längre och tyngre fordon skyndsamt genomförs 
som en klimatåtgärd 

Åtgärdad genom att regeringen redan har fattat beslut om att införa ny bärighetsklass 

BK74  

 

Motionär: Annika Kallin och Kenth Söder 

DS föredragande: Jan Sahlén 

DS förslag till beslut: att bifalla motionens första att-sats och att anse andra att-satsen 

för besvarad. 

 

I motionen föreslås  

1. att ett landsbygdsskatteavdrag införs som kompensation för värdeminskning och 

för den ökade kostnad som det är att bygga på landsbygden. Avdraget avser på 

fastigheter med ny- och ombyggnation samt är beläget på landsbygd och 
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2. att en statlig lånegaranti införs genom SBAB för att täcka upp lånets 

mellanskillnad av fastighetens byggkostnad och marknadsvärdet. 

 

Distriktskongressen beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att  bifalla motionens första attsats och 

att anse motionens andra attsats för besvarad. 

 

att överlämna motionen till våra Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

En motion är framtagen kring motionens 1a att-sats. Den kom inte med under AMT på 

grund av ett misstag. Motionen kommer att läggas i riksdagen så snart möjlighet ges. 

 

Motionär: Thomas Wahlström 

DS föredragande: Jan Filipsson 

DS förslag till beslut: att bifalla motionen 

 

I motionen föreslås att man ser över om man kan underlätta ekonomiskt för tung trafik 

att kunna övergå till miljövänliga alternativ. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen  

att  bifalla motionen 

 

Distriktskongressen beslutar i enlighet med distriktsstyrelsens förslag  

att bifalla motionen 

 

att överlämna motionen till vår Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

 

Åtgärd: Motion under AMT 2017 
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Motionär: Jan Lahti och Mikael Westin 

DS föredragande: Jan Filipsson 

DS förslag till beslut: att avslå motionen  

Kristoffer Park, distriktsstyrelsen yrkar på att svaret ändras till att anse motionen 

besvarad därför att arbetet redan är igång därför yrkar vi på besvarad enligt rutinerna. 

 

I motionen föreslås 

1. att Socialdemokraterna i Västernorrland verkar för att ett arbete med att skapa 

en sammanhållen skola som utgår från elevens behov istället för 

marknadsprinciper initieras och 

2. att Socialdemokraterna i Västernorrland verkar för att reformera det fria 

skolvalet 

 

Distriktskongressen beslutade enlighet med Mikael Westins förslag 

Att bifalla motionen. 

 

att överlämna motionen till våra Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

 

Attsats: 

1. Att Socialdemokraterna i Västernorrland verkar för: Att ett arbete med att skapa 

en sammanhållen skola, som utgår från elevens behov istället för 

marknadsprinciper, initieras. 

 

Åtgärd: Regeringen har vidtagit kraftfulla åtgärder på skolans område, just utifrån det 

som motionären beskriver, då man ser till att styra fördelningen av medel till skolor med 

störst utmaningar. Skolkommissionens förslag är ute på remiss. Kommunerna kan 

självklart också vara med och arbeta i denna riktning.  

 

När det gäller vinstbegränsning kommer en lagrådsremiss före årsskiftet, och en 

proposition våren 2018. Denna kommer sannolikt att röstas ner av borgarna + SD, 

vilket gör att det blir en fråga som väljarna har att ta ställning till i valet. 

 

Attsats 

2. Att Socialdemokraterna i Västernorrland verkar för att reformera det fria 

skolvalet. 
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Åtgärd: Då detta strider emot det av partikongressen fattade beslutet i frågan finns 

ingen möjlighet att inom riksdagsgruppen driva frågan. Detta bör ställas till nästa 

partikongress för att (om möjligt) få fram ett förnyat ställningstagande i partiet. 

 

Motionär: Marie Sjöbom Olsson 

DS föredragande: Anna-Belle Strömberg 

DS förslag till beslut: att bifalla motionen 

 

I motionen föreslås att Socialdemokraterna skall verka för att det skall bli lättare för en 

person med en funktionsnedsättning att få arbete inom den offentliga sektorn. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen  

att  bifalla motionen  

 

Distriktskongressen beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att  bifalla motionen  

att överlämna motionen till vår Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

Motion Nr15: Öppna upp dörren för arbete inom den offentliga sektorn, för personer 

med funktionsnedsättning. 

 
Att-satsen: att Socialdemokraterna skall verka för att det skall bli lättare för en person 
med en funktionsnedsättning att få arbete inom den offentliga sektorn. 

 

Åtgärd: Åtgärdad genom motion under AMT 2017. Riksdagsbänken verkar i 

motionens anda i riksdagsarbetet. Nedan finns ett kort underlag på vad berör det som 

motionen tar upp. 

 
Underlag kring vår kring funktionshindrades möjlighet/rätt till jobb i den 
offentliga sektorn och vad regeringen har gjort. 
När det gäller arbetsmarknadspolitik för personer med funktionsvariation och offentlig 
sektor så finns dels extratjänster som också kan användas för den här gruppen i 
kommun, landsting och stat. Kostnaden för extratjänster ersätts av Af till 100 procent 
plus att arbetsgivaren får en peng för handledning.  
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Regeringen satsar mer pengar på Samhall som därmed kan anställa fler personer med 
funktionsvariation. 
 
Socialdemokraterna höjer ersättningstaket för lönebidraget nästa år upp till 18300 kr, 
därefter till 19100kr 2019 och till 20000kr 2020. Detta underlättar för föreningar, 
organisationer, företag och offentlig sektor att anställa personer med nedsatt 
arbetsförmåga. 
  
Samtliga lönestöd förutom nystartsjobb slås ihop till ett, och ersättningen för den 
enskilde blir 20000kr (enhetlig och därmed lättare för arbetsgivare att se kostnad etc).   
 
Introduktionsjobb – ett enklare och mer kraftfullt stöd  
Anställningsstöden har genom åren ökat i antal för att nå nya målgrupper och nya 
behov. Det växande antalet stöd har bidragit till att arbetsgivare och arbetsförmedlare 
har ansett det svårt att överblicka de olika villkor och stödformer som finns. Det finns 
också ett behov av att öka träffsäkerheten i stöden genom att tydligare rikta dem till 
personer med svagare förankring på arbetsmarknaden. 
 
Regeringen avser därför att reformera systemet för de subventionerade anställningarna 
och införa ett nytt, enhetligt stöd. Det nya stödet kallas introduktionsjobb och är ett 
enklare och mer kraftfullt stöd. 
  
Genom introduktionsjobb försvinner de tidigare stöden särskilt anställningsstöd, 
förstärkt särskilt anställningsstöd, de båda traineejobben och instegsjobb. I stället för 
instegsjobb kan nyanlända ta del av introduktionsjobb som kommer att vara både 
enklare och mer kraftfullt. 
 
Tak vid 20 000 kronor i månaden 
Introduktionsjobb riktar sig till personer som är långtidsarbetslösa eller är nyanlända. 
Introduktionsjobben kommer att ha ett tak för lönesubventionen vid en bruttolön på 20 
000 kronor i månaden, vilket innebär en kraftig höjning jämfört med de stöd som 
ersätts.  
 
Subventionsgraden i introduktionsjobben blir 80 procent och ett enhetligt 
handledarstöd införs. 
Det nya stödet ska kunna kombineras flexibelt med utbildning, både för att stärka den 
enskilde liksom för att möta kompetensbehov hos arbetsgivare. 
 
Nystartsjobben kommer att kvarstå.  
Nystartsjobben används av många arbetsgivare och bidrar därmed också till att många 
personer får möjlighet till sysselsättning. Regeringen har sedan tidigare skärpt 
regelverket för nystartsjobb genom att ställa krav på kollektivavtal eller motsvarande 
villkor samt genom att införa ett tak för subventionen. Detta för att öka arbetsgivares 
benägenhet att anställa personer med längre tider i arbetslöshet och nyanlända, minska 
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risken för missbruk och skapa ordning och reda. Regeringen avser att sänka taket för 
nystartsjobben till 20 000 kronor per månad för att harmonisera nystartsjobben med 
introduktionsjobb och extratjänster. 
 
Extratjänsterna är en viktig insats för dem som har en särskilt svag förankring på 
arbetsmarknaden och kommer att kvarstå med nuvarande subventionsnivå och 
handledarstöd. Extratjänsterna kan användas bland annat i välfärdens verksamheter och 
i delar av ideell sektor. Även taknivån i extratjänsterna höjs för att harmonisera med 
introduktionsjobben och nystartsjobben. Det nya taket hamnar vid en bruttolön på 20 
000 kronor, vilket innebär en höjning i förhållande till dagens nivå. Extratjänsterna 
kommer även i fortsättningen att kunna bidra till jämnare könsfördelning när det gäller 
vilka som får del av subventionerade anställningar. 
Introduktionsjobben kommer att införas under våren 2018, men redan hösten 2017 
genomförs ändrade tak- och subventionsnivåer i de befintliga stöden. 
 
500 miljoner kronor till kommuner och landsting  
Arbetslösheten i Sverige sjunker och svensk arbetsmarknad är stark men vi behöver 
göra ännu mer för att pressa ner arbetslösheten. Det gäller framför allt bland grupper 
som idag står långt ifrån arbetsmarknaden och behöver utbildning, 
arbetsmarknadserfarenhet och rätt förutsättningar i övrigt för att få jobb. 
Extratjänsterna är till för personer som har svårt att få jobb även när tillgången på jobb 
är stor. 
 
Extratjänster kan också hjälpa till att stärka välfärden. Stödet ger möjlighet att avlasta 
lärare genom fler vuxna i skolan eller kan ge extra stöd till personalen i äldreomsorgen. 
För att ytterligare uppmuntra kommunerna att anställa långtidsarbetslösa och nyanlända 
avser regeringen att föreslå att ett särskilt kommunstöd på 500 miljoner avsätts i 
höstbudgeten för att stötta kommuner och landsting som tar ett stort ansvar och 
anställer personer som står långt ifrån arbetsmarknaden. De extra kommunpengarna kan 
användas fritt och kommer att kunna gå till att anställa fler i skola, vård och omsorg. 
Det kan till exempel handla om satsningar på förbättrade arbetsvillkor. 
 
Höjt tak för lönebidrag 
Alla människor som kan arbeta ska arbeta. Det gäller också för personer med 
funktionshinder som medför nedsatt arbetsförmåga. Sedan regeringen tillträdde har ett 
arbete påbörjats för att höja taket för lönebidragen. I budgetpropositionen för 2018 
föreslås att taket för lönebidragen höjs ytterligare. Från dagens tak på 17 100 kronor per 
månad höjs stödet redan från i höst till 18 300 kronor, under 2019 höjs taket till 19 100 
för att år 2020 uppgå till 20 000 kronor. Det vill säga samma nivå som taken för 
introduktionsjobb, extratjänster och nystartsjobb. 
 
Höjd ersättning till Samhall 
Samhall har en viktig roll i att anställa personer med funktionsnedsättning och som inte 
kan få arbete på annat sätt eller genom andra insatser. Samhalls verksamhet bygger på 
ett särskilt arbetsmarknadspolitiskt uppdrag som kräver ersättning från staten. Varken 
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uppdraget eller ersättningen har justerats sedan 2009 och bolagets ekonomiska 
förutsättningar för att uppfylla uppdraget behöver justeras. Mer pengar behövs för 
ökade personalkostnader och för att stärka arbetet med att skapa övergångar från 
Samhall till andra arbetsgivare. Sådana övergångar kan både stärka individen och skapa 
möjlighet för fler personer att få en anställning inom bolaget. 
Utöver nuvarande uppdrag ska Samhall också öka antalet anställda med skyddat arbete 
med 1000 personer under 2018 och ytterligare 1000 personer under 2019. 
 
Regeringen avser därför att höja ersättningen för merkostnader som bolaget har till följd 
av det arbetsmarknadspolitiska uppdraget från och med 2018. Sammantaget innebär 
förslaget en satsning på ca 690 miljoner kronor 2018, 870 miljoner kronor 2019 och 
drygt 1 000 miljoner kronor från och med 2020. 
 
Förhöjt aktivitetsstöd för unga med funktionsnedsättning fasas ut I dag finns ett stöd 
som innebär att unga med funktionsnedsättning kan få ett högre aktivitetsstöd om de 
har deltagit i program under minst 12 månader. 
 
Stödet fungerar inte som det var tänkt från början och fungerar inte heller som andra 
stöd är utformade. För till skillnad från andra ersättningssystem ökar ersättningsnivån i 
dessa fall med tiden i arbetslöshet för unga personer med funktionsnedsättning och 
innebär därmed en omvänd ersättningstrappa. Övriga ersättningssystem är utformade så 
att ersättningsnivån minskar över tid i arbetslöshet i syfte att skapa incitament att söka 
och ta arbete. 
 
Bedömningen är att en ersättningsnivå som ökar över inskrivningstiden minskar 
incitamenten att söka och ta arbete. Det kan medföra att personer kvarstår i 
arbetslöshet. 
 
Det förhöjda aktivitetsstödet för unga med funktionsnedsättning kommer därför att 
fasas ut genom att inga nya personer ska omfattas av rätten till det högre aktivitetsstödet 
efter att ändringen görs. Regeringen vill ersätta den passiva ersättningshöjningen efter 12 
månader i program med mer aktiva insatser. 

 

Motionär: Kenneth Andersson  

DS föredragande: Sara Nylund 

DS förslag till beslut: att bifalla motionen 

 

I motionen föreslås att kongressen beslutar att våra riksdagsledamöter från 

Västernorrlands valkrets arbetar för att se över villkoren för att beviljas LSS-stöd. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen besluta 

att  bifalla motionen  
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Distriktskongressen beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att  bifalla motionen  

att överlämna motionen till vår Socialdemokratiska riksdagsledamöter 

Åtgärd: Regeringens ståndpunkt när det gäller LSS är tydlig: Samhället ska ge stöd till de 

individer som behöver det, och intentionerna med LSS lagstiftningen står fast, samt att 

det ska vara möjligt att vara förälder till ett funktionsnedsatt och samtidigt 

förvärvsarbeta. 

 

 Det finns en bred utredning som ska vara klar hösten 2018 som handlar om brister i 

nuvarande lagstiftning beträffande gränsproblematik mellan huvudmän och skillnader 

över landet. De problem som beskrivs i massmedia är ett resultat av flera domar i högsta 

förvaltningsdomstolen. De senaste två (2012 och 2015) har skapat en praxis som 

Försäkringskassan följer om hur rätten till statlig assistens ska tillämpas. Det handlar om 

begreppen ”egenvård” och ”grundläggande behov”. Detta har medförts att färre 

personer beviljats statlig assistens. Antalet beviljade timmar har dock inte minskat i 

samma utsträckning.  Detta betyder inte att man anser att personen inte behöver hjälp, 

stöd eller vård, men att det behovet ska tillgodoses på annat sätt. 

 

Regeringen har gett FK och Socialstyrelsen i uppdrag att förhindra att människor 

hamnar mellan stolarna om ersättningen dras in, samt noggrant analysera 

konsekvenserna av de prejudicerande domarna. Detta ska vara klart i slutet av 

september respektive december.  

Ministern har varit tydlig med att om lagstiftningen behöver förändras så är hon beredd 

att lägga fram ett sådant förslag.   

 

Riksdagsledamöterna följer självfallet regeringens arbete med LSS noga, och har alla 

möjligheter att påverka när ovanstående kunskapsunderlag finns på plats. Med anledning 

av ovanstående lämnas ingen motion in under allmänna motionstiden 

Motionär: Lena Näslund, Gullängets S-kvinnor 

DS föredragande: Anette Lövgren 

DS förslag till beslut: att avslå första attsatsen och att bifalla andra attsatsen 

 

I motionen föreslås 
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1. att gynekologiskt cellprov skall vara avgiftsfritt och 

2. att åldersgränsen höjs till 64 år 

 

Distriktskongressen beslutar i enlighet med Gunnar Jutterströms m fl förslag 

att bifalla motionen. 

att överlämnas till den socialdemokratiska landstingsgruppen 

 

I motionens anda tog vi tillbaka tidigare beslut om höjning av avgiften. Då det 

ekonomiska läget för närvarande inte tillåter ökande kostnader så är ambitionen att 

beakta motionens intention och att framgent arbeta med att jobba in förslaget i 

kommande budget.   

 

Landstinget har sedan 1 januari 2018 infört avgiftsfria cellprover från 23-64 år så båda 

att-satserna är utifrån det bifallna 

 

Motionär: Thomas Wahlström, LO 

DS föredragande: Jan-Olov Häggström 

DS förslag till beslut: att bifalla första attsatsen, att anse andra attsatsen besvarad och 

att avslå den tredje attsatsen 

 

I motionen föreslås 

1. att man fortsätter att utreda om man kan förbättra möjligheten för dom 

anställda inom vården så dom får en bättre arbetsmiljö vad gällande arbetstidens 

förläggning och 

2. att man ska ta bort de delade turerna och 

3. att man ska verka för mindre helgarbete 

 

 

Distriktsstyrelsen föreslår distriktskongressen  

att bifalla motionens första attsats och 

att anse motionens andra attsats besvarad och 

att avslå motionens tredje attsats 
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Distriktskongressen beslutade i enlighet med distriktsstyrelsens förslag 

att bifalla motionens första attsats och 

att anse motionens andra attsats besvarad och 

att avslå motionens tredje attsats 

 

att överlämna motionen till landstingsgruppen 

 

Arbetet med att förbättra möjligheten för anställda inom vården att få en bättre 

arbetsmiljö pågår aktivt. Vi har infört olika insatser som förändrade helgtidsscheman så 

att viss verksamhet arbetar två helger av fem. Ett annat initiativ vi tagit är projektet 

bland sjuksköterskor och undersköterskor 87/13 som innebär att man arbetar 87 % och 

resterande 13 % förläggs till återhämtning och utbildning. Båda dessa insatser har fått 

konsekvensen att grundbemanningen utökats och att 75 undersköterskor nyanställts. 

 

Arbetet med att hitta modeller för att förändra arbetstidsscheman pågår och fortsätter 

aktivt. 

Konsekvensen har blivit bättre arbetsmiljö men också att förändringarna har en 

prislapp, 

ca 35 mkr/år. 

 

 

Utöver dessa motioner behandlades motioner som vid distriktskongressen fick 

avslag eller ansågs besvarade.  

Att satser 

att distriktsstyrelsen skyndsamt tar fram en speciell förtroendemannautbildning med 

sikte på den nya regionindelningen 

 

I redovisningen som distriktsstyrelsen gjorde inför distriktskongressen 2017 stod det att  

”Arbetet pågår med att ta fram denna utbildning. Utbildningen kommer att vara klar 

våren 2017.” Framtagandet av utbildningen har under arbetets gång stött på olika typer 

av patrull. Materialet kom inte att bli klar under våren 2017, under senare delen av 2017 

stod det klart att arbetet gått i stå med de personer som jobbat med materialet. En grund 

för materialet har tagits fram, men kräver ändå ett fortsatt arbete för att bli färdigställt. 

Arbetet med detta återupptas efter den 9 september.  
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Förtroenderådet 2017 genomfördes i Örnsköldsvik 21-22 oktober på Arken. 

Inriktningen på förtroenderådet var valrörelsen och arbetet med vårt länsprogram. 

Förtroenderådets inleddes av vår partisekreterare Lena Rådström Baastad. 

Seminiarier/workshops genomfördes kring länsprogrammets delar: 

¶ Jobb, tillväxt, infrastruktur, bostäder – Bodil Hansson 

¶ Välfärd – Fred Nilsson 

¶ Hälso- och sjukvård – Elvy Söderström 

Workshops av mer metodkaraktär inför valet genomfördes också: 

¶ Medlemsvärvning – Kristoffer Park,  

¶ Dörrknackning – Cina Nordenö 

¶ Telefonringning -  

¶ Hur hjälper vi våra kampanjer med vår personliga närvaro på nätet – Per Nylén 

¶ Hur ska partiet arbeta för att engagera unga inför valet 2018 – Liss Jonasson 

 

Inför Socialdemokratiska arbetarepartiets 39:e ordinarie partikongress lördag den 8 april 
– onsdag den 12 april vid Svenska Mässan i Göteborg har präglat året genom 
motionsskrivande och ombudsval. Socialdemokraterna i Västernorrland har tillsammans 
med de övriga partidistrikten i skogslänen lämnat in elva motioner. Från Västernorrland 
är det ett 60-tal motioner inlämnade. 

 

I Ombudsvalet utgjorde varje arbetarekommun en valkrets. Ombudsvalet till kongressen 

genomfördes genom brevröstning och elektronisk röstning. Av de lämnade rösterna var 

lite drygt hälften lämnade elektroniskt genom telefon, padda eller dator. 

 

Omröstningen utföll så att följande personer representerar Socialdemokraterna i 

Västernorrland på kongressen: Bjerkås Jenny, Sundsvall, Evert Charlotte, Timrå, 

Hansson Bodil, Sundsvall, Hedberg Peter, Kramfors, Lövgren Erik, Ånge, Lööf Lisa, 

Sundsvall, Nylén Per, Örnsköldsvik, Nylund Sara, Härnösand, Näsholm Thomas, 

Kramfors, Park Kristoffer, Örnsköldsvik, Sahlén Jan, Kramfors. Sjölund Mikael, 

Sollefteå, Strömberg Anna-Belle, Örnsköldsvik, Strömquist Elisabeth, Härnösand, 

Sundberg Anna, Örnsköldsvik, Säwén Niklas, Sundsvall, Ulander Åsa, Sundsvall, Åberg 

John, Sollefteå. Anna-Bell Strömberg var delegationsledare. 

 

Ombuden var mycket aktiva under kongressen och vann respekt både bland övriga 

ombud, likväl hos partiledningen samt statsråd. 
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Vid kongressen valdes Eva Sonidsson in som ersättare i partistyrelsen och Bodil 

Hansson som ersättare i partistyrelsens verkställande utskott. 

 

Svenska modellen ska utvecklas – inte avvecklas 

 

Härnösand Samling vid teatern, marsch till Stora Torget, AKs ordf Björn Nordling 

inledde. huvudtalare Sören Juvas, HBT-S, därefter Sebastian Rasmusson ordf SSU 

Härnösand, Malin Lövkvist, Kommunal Härnösand, Monica Fällström ordf Härnösands 

S-kvinnor och KS ordf Fred Nilsson. Sedan sedvanligt fika på Teatern med 

paneldiskussion med Sören Juvas, Elisabet Strömqvist, Jenny Bjerkås och Krister 

Fagerström McCarthy. 

  

Kramfors Samling på Kramfors Folkets Park. Plakatmålning, fika, ballongutdelning och 

lotterier. Därefter hölls ett ideologiskt uppvärmningstal av Rainor Melander. 

Demonstrationståget startade på Kramfors Folkets Park och marscherade ner till torget. 

Arbetarekommunens ordförande Thomas Näsholm hälsade alla välkomna. Huvudtalare 

var riksdagsledamot Ingemar Nilsson. Övrigt hölls tal av Gudrun Sjödin, 

Socialdemokraterna Kramfors, Sara Sjölander, Kommunal, Welat Acar, Ordförande 

SSU Västernorrland och Peter Taleryd, LO.  Trubaduren Ubbe Byström underhöll. 

Årets 1:a maj insamling gick till Anna Lindhs minnesfond. 
 

Sollefteå 1 maj i Sollefteå gick under parollen " manifestation för sjukhuset" 

Lars Rocksén, Läkare från Ö- Vik och engagerad i vårdfrågorna som ordförande i 

Ångermanlands läkarförening var huvudtalare. ca. 450 deltagare ungefär tre ggr så 

många som tidigare år. 
    
Sundsvall Samling vid Folkets Hus för avmarsch mot Stora Torget. Välkomsttal av 
Ludvig Lind SSU. Huvudtalare var inrikesminister Anders Ygeman. Peder Björk och 
Bodil Hansson talade och delade ut priser. 
Njurunda Trubadur. Fika. 10:45 Samling vid OKQ8 i Kvissleby. 11:00 Avmarsch mot 
Njurunda Folkets Hus. Talare: Ewa Back, ordförande hälso- och sjukvårdsnämnden 
Skönsmon Skönsmohuset talare var Niklas Säwén, ordförande (S) i Sundsvall 
Skönsberg Ivar Nordlanders plats, talare var Åsa Ulander, ordf. kultur- och 
fritidsnämnden 
Nacksta Nackstabadet, talare var Jeanette Hedlund, kommunpolitiker 
Matfors Röhmans torg, talare var Bodil Hansson vice ordförande kommunstyrelsen 
samt Liam Kjerp SSU 
Alnö Sågverksmonumentet i Vi centrum, talare var  Peder Björk, kommunstyrelsens 
ordförande 
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Timrå Demonstrationståg från simhallen till torget. Välkomsttal av arbetarekommunens 

ordförande Lars-Erik Byström. Huvudtalare var inrikesminister Anders Ygeman. Ida 

Sundström talade för SSU.  
    
Ånge Arbetarfrukost serverades i ett fullsatt Folkets Hus. Talen hölls på torget och 
inleddes av arbetarekommunens ordförande Jan Filipsson som hälsade välkomna till 
arbetarrörelsens högtidsdag. Huvudtalare var EU-parlamentariker Jens Nilsson.  Stiven 
Wiklund LO, Oline Filipsson SSU och kommunstyrelsens ordförande Sten-Ove 
Danielsson höll korta tal. Årets kulturstipendium tilldelades sånggruppen Divorna som 
även stod för underhållningen.    
 

Örnsköldsvik Demonstrationståg från Elite Hotell till Stora Torget. Tåget leddes av 

Örnsköldsviksmusikkår. Tal av Teres Lindberg riksdagsledamot, Emil Nordfjell SSU, 

Per Nylén Kommunalråd, Håkan Forslund LO (transport). Efter mingel på Nolaskolan, 

svarar kongressombuden på frågor. Uppträdande av Albin Isacsson.  

 

Den fackliga-politiska bygger på samverkan både politiskt och organisatoriskt. Arbetet 

har under året handlat om att samla ledande företrädare för fackförbunden för samtal 

kring aktuella frågor och samarbete med LO Mellersta Norrland som utgår från ett 

gemensamt samarbetsdokument. Verksamheten bygger också på vår egen organisation 

och våra fackliga ledare/utskott i arbetarekommunerna, samt samarbetet med LO-

distriktet. 

 

Under 2017 har två sk fackliga demokratiråd genomförts med träffar med företrädare 

för respektive fackförbund, samt frukostmöten med LO distriktet.  

 

Under året har vi samlat de fackliga ledarna i arbetarekommunerna vid tre tillfällen. 

 

En träff har också ägt rum mellan oss och partidistriktet i Jämtland och LO-distriktet. 

Studieverksamheten är central i folkrörelse. Medlemsutbildningarna är viktiga för att ta 

vara på det engagemang som nya medlemmar har och ge nya medlemmar 

förutsättningar att vara aktiv i vårt parti. 

18-19 februari steg 1 (21 deltagare) och steg 2 (14 deltagare) 

11-12 november steg 1 (30 deltagare) och steg 2 (8 deltagare) 
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25-26 augusti genomfördes en valberedningsutbildning. Den riktade sig till 

partidistriktets valberedningar, samt inbjöds arbetarekommunerna att skicka deltagare 

från sina valberedningar. 18 personer deltog i utbildningen. 

 

Partidistriktet har även genomfört andras delen av en tudelad ledarutbildning för 

kommunstyrelseordföranden och arbetarekommunordföranden, samt landstingets 

ordförandegrupp.  

 

Arbetet har också pågått med ett studiematerial för blivande regionpolitiker. 

Framtagandet av utbildningen har under arbetets gång stött på olika typer av patrull. 

Materialet kom inte att bli klar under våren 2017 som var planerat och under senare 

delen av 2017 stod det klart att arbetet gått i stå med de personer som jobbat med 

materialet. En grund för materialet har tagits fram, men kräver ändå ett fortsatt arbete 

för att bli färdigställt.  

 

170130 Finansminister Magdalena Andersson besökte Örnsköldsvik 

170309 EU parlamenterariker Anna Hedh besökte Örnsköldsvik 

170315 Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht besökte Timrå/Örnsköldsvik 

170323 Statssekreterare Anders Kessling besökte Härnösand (som inhoppare för 

Ylva Johansson) 

170401 Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht besökte Socialdemokraternas 

distriktskongress i Härnösand. 

170419 Infrastrukturminister Anna Johansson besökte Härnösand/Sundsvall 

170501 Inrikesminister Anders Ygeman besökte Timrå/Sundsvall 

170823 Landsbygdsminister Sven-Erik Bucht besökte Härnösand 

170920 Riksdagsledamot Raimo Pärssinen presenterade budgeten på en 

gymnasieskola i Sundsvall. 

171004 Justitieminister Morgan Johansson besökte Sollefteå och Kramfors 

171005 Civilminister Ardalan Shekarabi besökte Sundsvall och medverkade vid 

stora Skogslänskonferensen. 

 Som inhoppare för landsbygdsminister Sven-Erik Bucht medverkade 

Claes Nordmark, politiskt sakkunnig. 

171009 Civilminister Ardalan Shekarabi besökte Kramfors, Härnösand och 

Sundsvall. 

171021 Partisekreterare Lena Rådström Baastad besökte vårt förtroenderåd i 

Örnsköldsvik. 

171025 Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson besökte Ånge. 
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171031 Gruppledare för riksdagens S-grupp Anders Ygeman besökte 

Örnsköldsvik. 

171125 Gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström besökte Sundsvall. 

171205 Statsminister Stefan Löfven besökte tillsammans med civilminister 

Ardalan Shekarabi Kramfors. De presenterade ny statliga jobb till 

Kramfors, Sollefteå och Sundsvall. Ett stort öppet möte genomfördes på 

Bollsta Folkets Hus med ca 400 personer. 

 

171108 genomfördes en överläggning med infrastruktur minister Thomas Eneroth 

tillsammans med Gävleborg och Jämtland i Gävle för att diskutera förslaget kring 

transportplan. Vi representerades av Eva Sonidsson, Peder Björk och Fred Nilsson. 

 

Kyrkovalet var i det stora hela en framgång. Till kyrkomötet fick vi 30,53%, vilket är en 

ökning från förra valet. Stor ökning valdeltagande. Valet till Kyrkomötet från 

Härnösands stift ökade vi ett mandat och har idag 6 mandat. Det är näst bästa resultatet 

i Sverige. 

 

I Härnösands Stift fick vi 44,42% backade något, vilket innebar att vi tappade ett 

mandat. Fördelat på valkretsarna 

Jämtland/Härjedalen tappade ett mandat (9) 

Ångermanlands valkrets tappade ett mandat (9) 

Medelpad ökade med ett mandat (10) 

På församlingsnivå ser det också bra ut. Valdeltagandet högt i länet jfr med landet och 

Jämtland 
 

24-27 oktober genomfördes en kombinerad studieresa och startpunkt för valarbetet 
inför valet den 9 september. Målgruppen var arbetarekommunernas valledare och 
partidistriktets utvecklingsledare. De arbetarekommuner som vill fick köpa till platser. 
 
Programmet innehöll bl a träff Midsweden Office, LO/TCO/SACO:s Brysselkontor , 
Svenska representationen, besök på Europaparlamentet och träff med Jens Nilsson, EU 
parlamentariker. Dessutom genomförde vi några gemensamma aktiviteter med 
Socialdemokraterna i Norrbotten som var där samtidigt med sina valledare. 
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Skogslänssamarbetet utgörs av de socialdemokratiska partidistrikten i Dalarna, 

Gävleborg, Västernorrland, Jämtland, Västerbotten och Norrbotten. Samarbetet bygger 

på mötesarenor med sådan representation som främjar våra gemensamma intressen att 

stärka socialdemokratin i våra län. 

 

Samarbetet är tydligt kopplat till Partikongress i syfte att gynna ett gemensamt agerande 

och stärka stödet för våra viktigaste frågor. Samarbete rörande nomineringar gäller 

Partistyrelsen, Partistyrelsens VU, riksdagen, Sveriges Kommuner och Landsting samt 

Europaparlamentet. 

 

Under året har Västernorrland varit ordförande distrikt vilket inneburit extra uppgifter 

inför den partikongresssen. 

 

Ordförandeskapet överlämnades vid den stora Skogslänskonferensen som hölls i 

Sundsvall 5-6 oktober. Vid konferensen medverkade civilminister Ardalan Shekarabi, 

Claes Nordmark, politiskt sakkunnig (inhoppare för Sven-Erik Bucht), Johan Ulvenlöv, 

LOs valledare, samt John Zanci Socialdemokraternas valledare. 

 

Det tredje verksamhetsåret för den innevarande mandatperioden läggs till handlingarna. 

2017 har varit ett händelserikt år på många sätt.  

Sverige fick under april månad dagen innan vår partikongress i Göteborg känna på det 

vi annars kunnat följa på avstånd. 

 

Ett attentat på Drottninggatan där människor omkom, många svårt skadade och där 

många på ett eller annat sätt hade en koppling till denna tragiska händelse.  

Där inblandade parter fick agera på ett sätt som ingen hade förväntat sig. 

 

Vi genomförde ändå vår kongress och vår delegation från Västernorrland var verkligen 

med och påverkade på olika sätt de beslut som fattades under dagarna i Göteborg. Ett 

stort tack till våra delegater.  

 

Bodil Hansson valdes in i partiets VU och Eva Sonidsson valdes in i partistyrelsen. 

Under året har vi utbildat nya medlemmar och börjat förbereda oss på valåret 2018. 

På den nationella nivån ser vi hur de politiska prioriteringarna har gett effekt i våra 

kommuner och landsting. 
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Att politik gör skillnad märks tydligt. Vi kan satsa på välfärden och det byggs bostäder 

som aldrig förr. Att se byggkranar i stort sett alla kommuner i vårt län känns bra för oss 

socialdemokrater. Det ger framtidstro. 

 

Den budget som presenterades för 2018 gav ett utrymme för nya och kraftfulla 

reformer för ökad trygghet, bättre välfärd och fler jobb. 

 

Vi har under året även förstärkt bemanningen på expeditionen och på det sättet 

förbereda oss för att gå in i ett valår. 

 

När valet i september är över har vi en region i Västernorrland som styrs av 

Socialdemokrater, vi har samtliga kommuner som styrs av Socialdemokrater med fler 

mandat än som varit under denna mandatperiod. Det är den målbild vi ska ha framför 

oss.  

 

Vi ska alla arbeta hårt för att Sveriges statsminister fortfarande ska vara Stefan Löfven. 

Vi har bestämt oss, vi ska vinna valet 2018, vi ska fortsätta bygga ett tryggare samhälle 

för våra invånare i hela landet. 

 

Distriktsstyrelsen vill till sist framföra ett stort tack till alla våra partiarbetare anställda på 

expeditionerna, sido- organisationerna och sympatisörer som bidragit på olika sätt till 

våra framgångar.  
 

 

 

Eva Sonidsson Jim Sundelin  Kristoffer Park 

 

 

Fred Nilsson   Bodil Hansson  Åsa Sjödén 

 

 

Anette Lövgren Jan Sahlén  Lars-Erik Byström 

 

 

Sara Nylund   Stefan Dalin   Anna-Belle Strömberg  

 

 

Jan Filipsson  Roger Johansson  Elisabet Lassen  
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Riksdagsledamöter  
¶ Susanne Eberstein, ledamot i Justitieutskottet. Ledamot i Domarnämnden, 

Säkerhetspolisen, Domstolsverket, Riksåklagaren samt ordförande i 
Riksbanksfullmäktige.  

¶ Jasenko Omanovic, ledamot i Trafikutskottet. Ersättare i 
Arbetsmarknadsutskottet och Näringsutskottet. Ersättare i OSSE-delegationen. 

¶ Eva Sonidsson, ledamot i Civilutskottet. Ersättare i Utbildningsutskottet. 
Ledamot i Nordiska Rådets svenska delegation, Riksdagsstyrelsen och 
Konsumentverkets insynsråd. Ersättare i valberedningen för riksdagen.  

¶ Ingemar Nilsson, ledamot i Näringsutskottet t.o.m. 6/4, ledamot i 
Finansutskottet fr.o.m. 6/4. Ersättare i Skatteutskottet. Ledamot i styrelsen för 
Riksbankens Jubileumsfond, Regionpolisrådet Norr, Oljekrisnämnden, 
Patientskadenämnden, Energimyndighetens insynsråd och styrelsen för stiftelsen 
Norrlandsfonden.   

¶ Kristina Nilsson ledamot i Socialutskottet och ersättare i Miljö- och 
Jordbruksutskottet. Ledamot i patientskadenämnden och medlem i insynsrådet 
för inspektion för vård och omsorg. 

 

 

Politiken 2017 

Det politiska arbetet 2017 har varit inriktat på att nå ut med budskapet kring och att 

utveckla den svenska modellen. Det har syftat till att aktivt påvisa konflikten mellan 

höger och vänster i svensk politik. Att bedriva en politik som utvecklar den svenska 

modellen har varit en del, att kommunicera om de numera tydliga skiljelinjerna i svensk 

politik har varit en annan del.  

 

Sverige styrs med en socialdemokratisk budget. Det visar sig tydligt i prioriteringar som 

satsar på det som bygger Sverige starkt. Vi ska utjämna klyftor i samhället och 

presenterade i år en budget som sänker pensionärsskatten och höjer barnbidraget. Vi ser 

att Sverige är på väg åt rätt håll. Tillväxten är hög och arbetslösheten går ner. Samtidigt 

har det också på många sätt varit ett tufft år. Från borgerligt hot om regeringskris till 

problem med LSS och brottslighet, kan vi konstatera att det fortfarande finns arbete 

kvar att göra.  

 

Regeringen har hittills gjort mycket bra för Sverige. Det går däremot inte lika bra för 

våra socialdemokratiska systerpartier i Europa. I Tyskland gjorde SPD sitt sämsta val i 

efterkrigstid och i Frankrike fick det Socialistiska partiet under 10 procent av rösterna i 

både president- och parlamentsval. I Nederländerna tappade det socialdemokratiska 
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partiet nästan 20 procent i vad som blev deras sämsta val någonsin. I riksdagen är vi 

därför noggranna med att lyssna på den oro folket känner och vi kan konstatera att vi 

under året har fått gehör för vår politik då vi har gått markant framåt i många 

opinionsundersökningar.  

 

Vi fortsätter därför på den inslagna vägen att bygga Sverige starkt. Genom investeringar 

och reformer som vi vet ger effekt. För jobben, för välfärden, för stad och för land. För 

ett Sverige som håller ihop. 

 

Verksamhet i riksdagen 

Från Västernorrlandsbänkens sida har aktiviteten varit hög i riksdagsarbetet 2017. Vi har 

arbetat på olika sätt för att bedriva politik i socialdemokratisk anda samt lyfta 

prioriterade frågor för Västernorrlands län. Vi har, när en fråga aktualiserats, valt att 

ställa skriftliga frågor till statsråden. Vi har varit aktiva i våra utskott och vi har varit 

uppe och debatterat i frågor som berör våra ansvarsområden. Men vi har samtidigt haft 

en sammanhållen politik för ett samhälle som håller ihop på både regional och nationell 

nivå. Vi har tillsammans med regionala aktörer hållit seminarier i riksdagen där 

Västernorrlands behov har tagits upp. Vi har marknadsfört de västernorrländska 

kommunerna på riksplan. Vi har skrivit ett stort antal motioner. De motioner som 

behandlades under distriktskongressen och hamnade på riksdagsbänkens ansvar har 

följts upp löpande under året. 

  

Övrig verksamhet 

I övrigt har fokus för bänken varit att i såväl länet som i riksdagen försöka nå ut med 

socialdemokraternas och regeringens politik i länets. Det han handlat om att lyfta vad 

den socialdemokratiskt ledda regeringen har åstadkommit samt vilka beslut som fattats i 

riksdagen. Med detta har vi riksdagsledamöter jobbat aktivt. Dels genom att besöka våra 

arbetarekommuner och S-föreningar för att beskriva vad regeringen har gjort såhär långt 

i mandatperioden och vad regeringens budget innebär för länets kommuner. En 

utmaning som vi kämpat med under året är att få utrymme för vår politik på nyhetsplats 

i våra medier. Detta är något vi därför valt att fokusera extra på nu när vi närmar nu 

närmar oss valet och 2018. Det är en enormt viktig del i hur vi uppfattas att vi faktiskt 

når ut med vår politik i media.  
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Fullmäktigegruppen: 

Under perioden 2017-01-01–2017-12-31 har landstingsgruppen haft fem protokollförda 

sammanträden samt två möten då landstingsfullmäktigegruppen varit utökad med alla 

Socialdemokratiska förtroendevalda som har uppdrag inom landstinget. Förutom dessa 

möten har också telefonmöten valkretsvis, med alla ledamöter, skett. 

 
Gruppstyrelsen:  

Gruppstyrelsen har under perioden haft fem protokollförda sammanträden varav två 

telefonmöten.  

Styrelsen har haft följande ordinarie ledamöter: Anna-Karin Sjölund, ordförande och 

gruppledare, Hans Backlund, (vice ordförande), Monica Fällström (sekreterare),  

Bengt Nilsson, Siw Sachs samt Anette Lövgren.  

Adjungerade till gruppstyrelsens möten har ordförande i Regionstyrelsen, Erik Lövgren,  

vice Regionstyrelsens ordförande Jan-Olov Häggström, Kim Lundin, politisk sekreterare 

och Stefan Wikén, partidistriktet, varit.  

 

Politiska sekreterare 

Under verksamhetsåret har Kim Lundin och Monica Fällström på heltid arbetat som 

politiska sekreterare.  
 

Året har präglats av fortsatt intensivt arbete.  

En Målbild för sjukvården i Västernorrland antogs i november 2016 och som på allvar 

började implementeras 2017. Målbilden innebär i korthet, en sammanhållen vårdkedja, 

att primärvården förstärks och koncentreras på den nära och ofta återkommande 

vården, att kompetens- och uppdragsväxling sker för att uppnå bästa omhändertagande 

nivå samt att en specialisering och profilering av landstingets sjukhus sker.  

 

Många utmaningar finns och har funnits. 

Ett sådant exempel är den akuta kirurgiverksamheten vid sjukhuset i Örnsköldsvik. 

En tillfällig lösning utarbetades under hösten och arbetet fortsätter 2018 för att hitta en 

permanent och stabil lösning för att säkra och utveckla verksamheten. Ett annat 

exempel är det intensiva arbetet med att minimera ”stafettberoendet”. Ett arbete som vi 

nu tillsammans med SKL och övriga landsting i Sverige arbetar målmedvetet med. 

 

Organisationen med Länskliniker utvecklas fortlöpande och kommer att utvärderas 

under 2018. 
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Samtidigt som ett brett arbete med att utveckla sjukvården i Västernorrland sker får vi 

många signaler om att vi är på rätt väg. Här kan nämnas exempel som att vi klarar länets 

behov av knä-, höft- och axelproteser (sammanlagt ca 900 per år). Dessutom sker det 

betydligt snabbare än i riket i genomsnitt, vissa månader till 100 % inom vårdgarantin!  

 

Vi klarar även vårdgarantin mycket bra för ett antal andra operationer.  

 

Satsningar på egen personal inom specialistvården fortsätter. Fler än 1 000 

sjuksköterskor har fått lönepåslag om mer än 30 miljoner genom de så kallade 

kompetenstrapporna. För att klara att ge personalen inom dygnet-runt-vården mera tid 

till vila och återhämtning har cirka 125 personer anställts på nya tjänster! 

Sjuksköterskorna har fått ledigt 3 helger av 5. Bemanningen på vardagarna har ökat. 

 

Den 22 mars 2018 kommer patienter i Landstinget Västernorrland att få möjligheten att 

läsa utvalda delar av sin journal via 1177 vårdguidens e-tjänster.  

 

Projektet ”Barnmorska Hela Vägen”, i Sollefteå – en huvudansvarig barnmorska sköter 

graviditetskontroller, föräldrautbildning och eftervård och en känd barnmorska bistår 

vid födseln. Detta skapar en trygg och säker vård, bra arbetsmiljö, tillfredsställelse med 

arbetsuppgifterna och stor delaktighet. Övriga Sverige följer efter, arbetssättet på gång i 

Uppsala, Stockholm och Helsingborg. 

 

Sjukfrånvaron inom Landstinget Västernorrland har under 2017 minskat med 0.8%. 

 

Vårt välfungerande samarbete inom Norrlandstingens Regionförbund har fortsatt. Vårt 

regionala cancercentrum fungerar utomordentligt väl och 23 standardiserade 

vårdförlopp är nu införda. Arbetet med kunskapsstyrning av sjukvården är påbörjat.   

 

Flera exempel finns att räkna upp så det är med stor tillförsikt vi tar oss an arbetet med 

att utveckla sjukvården i Västernorrland fortsättningsvis under 2018.  

 

Tillsammans med Kommunerna har vi fortsatt att utveckla det Regionala 

utvecklingsansvaret. Det Regionala samverkansrådet och ett flertal samverkansforum 

fungerar allt bättre. Företagsstöd, projektstöd samt strukturfondspartnerskapsmedel har 

fördelats under året. Vi har tillsammans inom Botniska korridoren visat enighet inom 

ramen för infrastruktursatsningar i norr. 

 

Nu tar vi nya tag och går vidare med sikte på valrörelsen inför valet den 9 september 

2018! 

 



  39 (42) 

S-kvinnor i Västernorrland, verksamheten 2017 

Under året har vi haft ett flertal möten och aktiviteter, förutom styrelsemöten och 

distriktskongress.  

Vi har även 2017 arbetat med fokusområden, Familj och arbetsliv, Kvinnofrid och 

barnfrid samt Kvinnor, fred och säkerhet. Vi gör detta genom att delta i den offentliga 

debatten, opinionsbilda och sprida kunskap om behovet av ett jämställt samhälle. 

På styrelsemötena får vi rapporter om verksamheten i klubbarna i Västernorrland. Det 

är ett bra exempel på kunskapsspridning, att dela med sig av goda exempel. Det sker 

många möten och arrangemang runt om i länet där många kvinnor får ökad kunskap 

och insikt i vikten av ett jämställt samhälle.  

På det internationella området har Distriktsstyrelsen har under året arbetat med att 

förbättra situationen för de kvinnor som flytt till Sverige, med aktiviteter i kommunerna 

av olika slag. 

Monica Fällström från Härnösand valdes vid kongressen in till förbundsstyrelsen. Det är 

mycket glädjande är att Västernorrland fick behålla sin plats i förbundsstyrelsen efter att 

Lena Näslund från Örnsköldsvik efter många år av aktivt arbete valde att kliva av. Inte 

minst hennes arbete för kostnadsfri mammografi har fått stor uppmärksamhet.  

När det gäller studier har vi bla haft deltagare på Bommersvik. 

Styrelsen besökte MSB, Myndigheten för samhällsskydd och beredskap. Vi fick en ökad 

kunskap om dessa frågor som är mycket aktuella, gällande deras uppdrag, att utveckla 

samhällets förmåga att förebygga och hantera kriser. En mycket värdefull kväll. 

Till sist måste den allt överskuggande folkrörelsen #METOO lyftas. Äntligen har 

tystnade brutits kring sexuella trakasserier, sexism och kränkande behandlingar. Vi S-

kvinnor jobbar med dessa frågor varje dag, vi finns i hela landet och tar kampen för ett 

jämställt samhälle. Vi är tacksamma den ökade medvetenheten men sorgen och vreden 

över att det är nödvändigt är gränslös. Arbetet fortsätter oförminskat. 

    Elisabet Strömqvist, ordförande 
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Under verksamhetsåret 2017 har SSU Västernorrland jobbat för att spridas bland och 

engagera fler ungdomar. Under året gick vi i från 265 medlemmar till 292 medlemmar. 

Under distriktsårskonferensen uppdaterade vi vårt reformprogram och antog ett nytt 

organisatoriskt program. 

SSU Västernorrland har lokala SSU-kommuner i sex av länets sju kommuner: Sundsvall, 

Sollefteå, Ånge, Härnösand, Örnsköldsvik och Timrå. I Kramfors valdes en styrelse i 

våras men när sommaren kom avgick alla utom en ledamot. Aktivitetsnivån i de olika 

kommunerna har varierat och distriktet har försökt prioritera att stödja de som haft 

svårast att själva bedriva verksamhet. 

Medlemsvärvning och medlemsvård är alltid prioriterad verksamhet och så även detta 

år. Året innan valår är ofta medlemsvärvning en större utmaning än vanligt men detta år 

har SSU Västernorrland lyckats värva över förväntan. Däremot har vi haft stora 

utmaningar att behålla medlemmar som gick med under 2016 vilket gjorde att 

medlemssiffrorna vid årsskiftet inre ökade lika mycket som planerat. 

SSU-distriktet har under året haft stora ekonomiska svårigheter vilket bland annat har 

lett till att vi har börjat kräva en avgift av SSU-kommunerna för studier samtidigt som vi 

har behövt dra ner på kostnader. Den negativa trenden får konsekvenser främst på lång 

sikt. Därför jobbar vi nu proaktivt för att vända läget genom att både minska kostnader 

och öka intäkter. 

SSU Västernorrland har under året bedrivit kvalitativ studieverksamhet. Flera 

medlemmar har även deltagit på SSU-förbundets arrangemang, däribland SSU:s 

förbundskongress i Stockholm, på vilken en delegation på åtta personer deltog från 

Västernorrland och drev igenom ett stort antal frågor i SSU:s reformprogram samt 

deltog på SSU:s 100-årsfest. Under året har två grundkurser anordnats, en i Östersund i 

samarbete med SSU Jämtland och en i Härnösand. I december arrangerades även en 

ledarkurs där engagerade medlemmar fick möjligheten att fördjupa sitt ledar- och 

handledarskap. 

SSU-distriktet har, genom vår ombudsman och fackliga ledare, under året deltagit i LO-

distriktet i Mellersta Norrlands Regionala Ungdomskommitté. Under året har också den 

årliga kursen ”Om facket” genomförts för SSU-medlemmar i Västernorrland. Kursen 

arrangerades av LO-distriktet i Mellersta Norrland med SSU-distriktet som 

samarbetsarrangör.  Vi vill rikta ett stort tack till Västernorrlands partidistrikt för det 

goda samarbetet under året. 

Mathias Hansson 
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Vi är feministiska socialdemokrater som ställer klasskamp och hbtq-kamp sida vid sida. 

HBT-socialdemokrater (HBT S) arbetar aktivt med att belysa diskriminerande normer 

och maktordningar som motverkar alla människors möjligheter att leva sina liv i 

demokrati och frihet. 

 

Vårt mål är en förening där transpersoner, queerpersoner, homosexuella, bisexuella, 

intersexuella, feminister, och heterosexuella står sida vid sida. Vårt mål är ett samhälle 

utan fördomar och diskriminering, utan över- och underordning, utan klasskillnader, 

utan patriarkat, utan rasism och främlingsfientlighet, queerfobi, rasism eller homo-, bi- 

och transfobi. 

 

Ett demokratiskt samhälle som slår vakt om människans okränkbarhet och frihet, som 

baserat på socialdemokratiska kärnvärden kämpar för att låta framtiden komma in. 

Under året som gått har föreningen särskilt fokuserat på att skapa rutiner och 

möjligheter för ett öppet samtal och diskussioner om HBT frågorna i politiken. Våra 

medlemmar är utspridda över hela länet vilket gör att fysiska möten är svårare att få till 

och vi har därför använt sociala medier som vårat främsta samtalsforum. 

 
Västernorrlands Distriktskongress 2017 

HBT S förbundssekreterare Madelaine Vilgren närvarade och höll ett tal vid 

Västernorrlands distriktskongress i Härnösand. Där vi även hade ett bokbord där vi 

samtalade med partikamrater samt även värvade flera stycken till HBT S. 

 

1a maj 

HBT S Förbunds Ordförande Sören Juvas var huvudtalare vid Härnösands 

Arbetarekommuns 1a majfirande. Efter anordnades en paneldiskussion med HBT S 

Förbundsordförande tillsammans med lokala representanter från HBT S 

Västernorrland. 

 
HBT Kongress 

Den 3–4 juni hölls HBT-Socialdemokraters 7:e ordinarie kongress i Trehörna utanför 

Ödeshög. HBT S Västernorrland deltog med ett ombud samt en observatör. Vid 

kongressen antogs en ny politiskplattform, ett antal motioner behandlades samt ett antal 

uttalanden antogs. 

 

Vi vill tacka Sundsvall, Timrå, Härnösand och Örnsköldsviks arbetarekommuner samt 

LO distriktet att de med sin gemensamma ekonomiska sponsring gav oss möjligheten 

att deltaga med en observatör vid kongressen. 
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Pride  

Flera medlemmar närvarade vid olika Pride arrangemang i länet Sundsvall samt 

Örnsköldsvik. Vi närvarade även vid Pride i Stockholm. 

 

Almedalen 2017 

Medlemmar från HBT S Västernorrland deltog vid HBT S förbundets arrangemang vid 

Almedalen. De deltog vid seminarier och i mångfaldsparaden som arrangerades av 

RFSL. Samhällets bruna nyanser visade sitt fula tryne då nordiskmotståndrörelse tilläts 

närvara. Mångfaldsparaden var tvungen att flytta sin paradväg då säkerheten inte kunde 

garanteras för de som deltog i mångfaldsparaden. 

 

Motion Partikongress 

HBT S Västernorrlands motion angående Behovet av utbildning om HIV för 

omvårdnadspersonal fick lyskraft då den var en av 3 motioner som vann kongressens 

bifall mot partistyrelsen. Efter ett mindre röstkaos och ett stort arbete av 

Västernorrlandsdelegationen bifölls den av kongressen. 

 
Slutord 
Med spänning och glädje går vi nu in i 2018 medsiktet på att aktivt arbeta för en valseger 

dels lokalt, regionalt samt nationellt. 

 

Styrelsen 

HBT Socialdemokraterna Västernorrland 
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Resultatutveckling  
För 2017 redovisar bolaget en förlust med -232 Kkr. (f år -75 Kkr.).  

Resultatet har påverkats av att bolaget lämnat ekonomiska bidrag till LO-distriktet 

Västernorrland och Socialdemokraterna i Västernorrland med totalt 300 Kkr. (125 Kkr.)  

för utbildningar.  

 

Ägarförändring och minskning av aktiekapitalet  
Under hösten 2017 meddelade Kommunal Mellersta Norrland att man önskade avsluta 
sitt ägarskap och återfå det 1992 insatta kapitalet på 1 Mkr. En extra bolagsstämma den  
21 november 2017 beslöt att tillmötesgå Kommunals önskan genom att lösa in deras aktier 
för  
1 Mkr och samtidigt minska bolagets aktiekapital. Utbetalningen till Kommunal kommer 
sannolikt att kunna verkställas under april sedan Bolagsverkets hantering av ärendet blivit 
klar.  

 

Samarbetsavtalet med MittMedia  
I slutet av 2012 träffades ett femårigt samarbetsavtal med MittMedia stipulerande bl.a;  

¶ att Tidningen Ångermanland (TÅ) ska ha en socialdemokratisk ledarsida och att 
NN/DAB ska ha ett bestämmande inflytande över tillsättning och uppsägning av 
socialdemokratisk  politisk redaktör och  

¶ att NN/DAB ska ges utrymme i Örnsköldsviks Allehanda (ÖA) för 
socialdemokratisk opinionsbildning i form av krönikor, vilka skall kunna införas vid 
fler än ett tillfälle under en vecka.  

 

I slutet av 2016 sade MittMedia upp samarbetsavtalet, varför det idag gäller ett 

avtalslöst förhållande vad gäller ledarsidor i TÅ och krönikor i ÖA.  

Från NN/DAB:s sida har insatser gjorts för att få igång samtal om någon form av 

avtal kring detta men hittills u tan återkoppling från MittMedias sida.  

 

Ingemar Nilsson 
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